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Protokół Nr LXV/14 
z LXV sesji Rady Miejskiej 

odbytej w dniu 30 maja 2014 r. 
 
 

       Przewodniczący Rady Miejskiej, Pan Artur Pokora o godz. 1500 w sali konferencyjnej Ratusza, na 

Placu Wolności 1 w Bystrzycy Kłodzkiej otworzył obrady sześćdziesiątej piątej sesji Rady Miejskiej.           

Powitał serdecznie wszystkich radnych, Burmistrza, zaproszonych gości.   

Zgodnie z listą obecności, aktualnie w posiedzeniu uczestniczyło 14 radnych, co wobec ustawowego 
składu rady wynoszącego 14 osób, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 
uchwał.  

Lista obecności - stanowią załącznik Nr 1 
 

Podczas głosowania na tej sesji podniesione ręce liczone będą przez Wiceprzewodniczącego Rady – 
Leszka Stróża.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekty uchwał kolejno były szczegółowo przedstawiane i 
omawiane przez Panią Burmistrz. Zaproponował więc aby nie przedstawiać ich po raz kolejny, lecz 
odczytać opinię komisji i udzielić głosu do dyskusji. 
 
Porządek obrad przedstawiał się następująco: 
1.  Otwarcie obrad. 
2.  Powołanie sekretarza sesji. 
3.  Podjęcie uchwał w sprawach: 
    1/ zatwierdzenia sprawozdania finansowego Biblioteki Publicznej; 
    2/ zatwierdzenia sprawozdania finansowego MGOK; 

    3/ zatwierdzenia sprawozdania finansowego Muzeum Filumenistycznego; 

    4/ zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej w roku 2014; 

    5/ zmian w budżecie gminy w roku 2014; 

    6/ zwolnienia z obowiązku zbycia nieruchomości w drodze przetargu /nieruch. położona w St.Łomnicy/; 

    7/ wyrażenia zgody na zbycie samodzielnego lok. użytkowego nr 8 położonego przy ul. Nadbrzeżnej16; 

    8/ wyrażenia zgody na zbycie samodzielnego lokalu użytkowego nr 7 położonego przy ul. Zamenhofa 1;  

    9/ wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty; 

  10/ wyrażenia zgody na zbycie samodzielnego lok. użytkowego nr 11 położonego przy ul. Strażackiej 4; 

  11/ wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetarg. trybu zawarcia umowy najmu /lok.nr 10 ul.  

        Sienna/; 

  12/ wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ust. wysokości tej  

        opłaty; 

  13/ uchylenia uchwały nr XL/408/13 z dnia 31.01.2013 r. w sprawie upoważnienia Zarządu ZUK do  

        załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej;  

  14/ regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Bystrzyca Kłodzka; 

  15/ wyborów uzupełniających do zarządu Osiedla nr 2; 

  16/ przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części  

        obszaru wsi Międzygórze; 

  17/ zmiany uchwały nr LVI/497/13 z dnia 31.10.2013 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia  

        miejscowego  planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego we wsi Międzygórze;  

  18/ przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części  

         obszaru uzdrowiska Długopole Zdrój; 

  19/  ustalenia wysokości opłat za świadczenia dodatkowe przedszkoli publicznych; 
  20/  zmiany uchwały w sprawie utworzenia gminnej instytucji kultury – Muzeum Filumenistycznego; 
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  21/  zamiaru utworzenia Państwowej Szkoły Muzycznej II stopnia w Bystrzycy Kłodzkiej i w  Kłodzku; 
  22/  przystąpienia gminy Bystrzyca Kł. do stowarzyszenia „Kłodzka Wstęga Sudetów – Lok. Grupa  
         Działania”. 
4.  Funkcjonowanie instytucji kultury w gminie (MGOK, Muzeum Filumenistyczne, Biblioteka Publiczna). 
5.  Zatwierdzenie protokołów z sesji rady. 
6.  Informacje Burmistrza. 
7.  Zapytania radnych. 
8.  Informacje Przewodniczącego Rady. 
9.  Sprawy różne i wolne wnioski. 

  10.  Zamknięcie obrad     
 
  Ad 2. Powołanie sekretarza sesji  

Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji punktu – „Powołanie sekretarza sesji”                                          
i zaproponował, aby funkcję sekretarza pełniła Wiceprzewodnicząca Rady – Irena Stawiarska. 
W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący poddał pod głosowanie propozycję. 

Za wyborem sekretarza sesji w osobie radnej Ireny Stawiarskiej w głosowaniu wzięło udział                            
15 radnych, za oddano 15 głosów, jednogłośnie.    
Przewodniczący przypomniał również, że wnioski sekretarzowi sesji zgłaszane powinny                              
być na piśmie.  
 
 Ad. 3. Podjęcie uchwał w sprawach. 

1/ Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego Biblioteki Publicznej. 
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja na posiedzeniu  
w dniu 29 maja 2014 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego Biblioteki Publicznej. 
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

Uchwałę Nr LXV/569/14 
w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Biblioteki Publicznej    

       - stanowiący załącznik nr 2 
 

2/  Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego MGOK. 

Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja na posiedzeniu  

w dniu 29 maja 2014 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego MGOK. 

Mieczysław Kamiński – poinformował, że radni otrzymali jeszcze dodatkowy materiał w postaci 

wniosków i pozyskanych środków w roku 2013.  
Burmistrz – odpowiedziała, że w punkcie dotyczącym funkcjonowanie jednostek kultury będziemy o tym 
rozmawiać.   
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie podjęła:  

 
Uchwałę Nr LXV/570/14 

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego MGOK    

 - stanowiący załącznik nr 3 

 
3/  Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego Muzeum Filumenistycznego. 
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Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja na posiedzeniu  

w dniu 29 maja 2014 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego Muzeum Filumenistycznego. 
  
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 13 głosami za, przy 2 wstrzymujących się podjęła:  
 

Uchwałę Nr LXV/571/14 
w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Muzeum Filumenistycznego   

 - stanowiący załącznik nr 4 

 
4/  Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej w roku 2014. 

Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja na posiedzeniu  

w dniu 29 maja 2014 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej w roku 2014. 

 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

Uchwałę Nr LXV/572/14 
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej w roku 2014 

  - stanowiący załącznik nr 5 

 

5/  Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy w 

roku 2014. 

Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja na posiedzeniu  

w dniu 29 maja 2014 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej                w sprawie 

zmian w budżecie w roku 2014.  
 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 12 głosami za, przy 3 wstrzymujących się podjęła:  
 

Uchwałę Nr LXV/573/14 
w sprawie zmian w budżecie gminy w roku 2014 

  - stanowiący załącznik nr 6 

 
6/  Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie zwolnienia z obowiązku 

zbycia nieruchomości w drodze przetargu /nieruch. położona w St. Łomnicy/ 

Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja na posiedzeniu  

w dniu 29 maja 2014 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie zwolnienia z 

obowiązku zbycia nieruchomości w drodze przetargu /nieruch. położona w St. Łomnicy/. 

 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie   podjęła:  
 

Uchwałę Nr LXV/574/14 
w sprawie zwolnienia z obowiązku zbycia nieruchomości w drodze przetargu 

    - stanowiący załącznik nr 7 
 

7/  Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

samodzielnego lokalu użytkowego nr 8 położonego przy ul. Nadbrzeżnej 16. 
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Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja na posiedzeniu  

w dniu 29 maja 2014 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej  w sprawie wyrażenia 

zgody na zbycie samodzielnego lokalu użytkowego nr 8 położonego przy ul. Nadbrzeżnej 16. 

 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie  podjęła:  
 

Uchwałę Nr LXV/575/14 
w sprawie wyrażenia zgody na zbycie samodzielnego lokalu użytkowego nr 8 

położonego przy ul. Nadbrzeżnej 16 

   - stanowiący załącznik nr 8 

 

8/  Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

samodzielnego lokalu użytkowego nr 7 położonego przy ul. Zamenhofa 1. 

Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja na posiedzeniu  

w dniu 29 maja 2014 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie  wyrażenia 

zgody na zbycie samodzielnego lokalu użytkowego nr 7 położonego przy ul. Zamenhofa 1. 

 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

Uchwałę Nr LXV/576/14 
w sprawie wyrażenia zgody na zbycie samodzielnego lokalu użytkowego nr 7 położonego przy ul. 

Zamenhofa 1 

   - stanowiący załącznik nr 9 

 

9/  Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty. 

Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja na posiedzeniu  

w dniu 29 maja 2014 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie  wyrażenia 

zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty. 

 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie  podjęła:  
 

Uchwałę Nr LXV/577/14 
w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

   - stanowiący załącznik nr 10 

 

10/  Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

samodzielnego lokalu użytkowego nr 11 położonego przy ul. Strażackiej 4. 

Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja na posiedzeniu  

w dniu 29 maja 2014 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie  wyrażenia 

zgody na zbycie samodzielnego lokalu użytkowego nr 11 położonego przy ul. Strażackiej 4. 

Mieczysław Kamiński – mówi, że  w przypadku sprzedaży tego lokalu użytkowego /tj. garażu/ jest 

sprzeczność interesów, dokładnie mówiąc 9 rodzin - które stanowią wspólnotę mieszkaniową a 1 

członkiem wspólnoty mieszkaniowej p. Wizimirską, która podaje adres zamieszkania Osiedle Kolorowe 

/ma mieszkanie również na ulicy Strażackiej/. Tu pojawia się dylemat, komu bardziej jest potrzebne to 

pomieszczenie garażowe. Radny jest przeciwny sprzedaży tego lokalu dla 1 osoby. Jest zdania, że lokal z 
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pewnością przydałby się bardziej dla pozostałych członków wspólnoty mieszkaniowej przy ul. Strażackiej 

4. 

Burmistrz – odpowiedziała, że nawet jeśli bylibyśmy wszyscy przeciwni podjęciu tej uchwały to byłoby to 

sprzeczne z naszym prawem lokalnym. Uchwała mówi, że jeśli mijają 3 lata najmu lokalu, dotychczasowi 

najemcy mają prawo pierwokupu bezprzetargowo.  

 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 12 głosami za, przy 1 przeciwnym i 2 
wstrzymujących się podjęła:  
 

Uchwałę Nr LXV/578/14 
w sprawie wyrażenia zgody na zbycie samodzielnego lokalu użytkowego nr 11 położonego przy ul. 

Strażackiej 4 

   - stanowiący załącznik nr 11 

 

11/  Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

odstąpienie od obowiązku przetarg. trybu zawarcia umowy najmu /lok.nr 10 ul. Sienna/. 

Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja na posiedzeniu  

w dniu 29 maja 2014 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie  wyrażenia 

zgody na odstąpienie od obowiązku przetarg. trybu zawarcia umowy najmu /lok.nr 10 ul. Sienna/. 

Mieczysław Kamiński – mówi, że  był to lokal, który był przyznany p. Łochnickiej przez Panią Burmistrz 

niezgodnie z przepisami prawa. Był konflikt pomiędzy p. Kajdanowiczem  a p. Łochnicką. Lokal przyznany 

bez przetargu dla p. Łochnickiej opierał się na tej podstawie, że p. Łochnicka podjęła pierwszą działalność 

gospodarczą /w tym czasie p. Łochnicka prowadziła działalność gospodarczą również w innej 

miejscowości/. Na dzień dzisiejszy lokal już nie jest tak atrakcyjny jaki był na czas sporu i konfliktu. 

Burmistrz – mówi, że przymierzając się do udostępnienia tego lokalu poprosiła radę o opinię. Nieprawdą 

jest, że Pani Burmistrz wbrew logice i prawu zawarła umowę o przydzieleniu lokalu. Warunkiem oddania 

tego lokalu było zarejestrowanie się w urzędzie pracy. Mówi, że radny Kamiński kłamie, bo nie jest to 

możliwe aby mieć działalność gospodarczą i być zarejestrowanym w urzędzie pracy.  

Poza tym, zachowanie radnego Kamińskiego w tamtym czasie było urągające i żenujące, gdyż nawet 
wpłynęła skarga na działalność radnego, który bez zgody przewodniczącego komisji i rady wykonywał 
„czynności kontrolne tego lokalu”. 
Mieczysław Kamiński – mówi, że radny wykonuje swoją pracę i jeśli robi wizję lokalną w lokalu to ma 
prawo pytać najemcę. Jeśli ten ma ochotę to odpowie, jeśli nie -  to nie odpowie. Dodaje, że to jest 
właściwa praca radnego. Nie ma w przepisach prawa przepisu, który pozwala pisać skargę na radnego. 
Mówi, że będzie wykonywał swoje obowiązki zgodnie z własnym sumieniem a jedynym ciałem, który 
może radnego ocenić to są mieszkańcy. 
Burmistrz – mówi, że co innego, jeśli Przewodniczący Rady kieruje zespół do kontroli w danej placówce a 
co innego, kiedy członek komisji rewizyjnej idzie w pojedynkę na kontrolę, prosząc odpowiedzi na pytania.   
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 11 głosami za, przy 4 wstrzymujących się podjęła:  
 

Uchwałę Nr LXV/579/14 
w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetarg. trybu zawarcia umowy najmu 

/lok.nr 10 ul. Sienna/ 

   - stanowiący załącznik nr 12 

 

12/  Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ust. wysokości tej opłaty. 
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Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja na posiedzeniu  

w dniu 29 maja 2014 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie  wyboru 

metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenie wysokości tej opłaty. 

Mieczysław Kamiński – mówi, że uchwała dotyczy m.in. siedzib rejestrowych przedsiębiorców, którzy 

mają zarejestrowaną działalność. Nasza firma ZUK domagała się od tych właśnie przedsiębiorców opłaty 

za wywóz śmieci i nieczystości. Prawda niejednokrotnie jest taka, że tylko jest adres firmy pod takim czy 

innym adresem, natomiast działalność prowadzi się w całkiem innym miejscu i nie wytwarza się tu  

żadnych odpadów komunalnych. Ta poprawka jest tu wprowadzona z inicjatywy Pani Burmistrz. Zdaniem 

radnego jest ona niejednoznaczna i zbyt słabo sprecyzowana i będzie powodowała ponownie konflikty 

między gminą a firmami, które mają zarejestrowaną działalność gospodarczą. 

Na komisji radny proponował zmianę zapisu paragrafu 3 ustęp 1 pkt 3 aby wyraźnie było napisane, że 

jeśli jest zarejestrowana działalność gospodarcza a nie wytwarza odpadów to nie pobiera się opłat.  

W przypadku, kiedy jest zarejestrowana działalność gospodarcza to pobiera się opłaty za odpady 
komunalne.  
Burmistrz – poinformowała, że na podstawie dotychczasowych przepisów i naszego lokalnego prawa 
nasza spółka ZUK miała obowiązek domagać się wprowadzenia takiego zapisu. Proponowany w uchwale 
zapis spowoduje, że będzie ta sytuacja już unormowana. Zapis ten był konsultowany z przedstawicielami 
pewnych grup zawodowych. Nie ma podstaw zmiany brzmienia proponowanego zapisu, który został 
zaakceptowany przez grupy zawodowe. 
   
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 10 głosami za, przy 5 wstrzymujących się podjęła:  
 

Uchwałę Nr LXV/580/14 
w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ust. 

wysokości tej opłaty 

   - stanowiący załącznik nr 13 

 

13/  Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr 

XL/408/13 z dnia 31.01.2013 r. w sprawie upoważnienia Zarządu ZUK do załatwiania indywidualnych 

spraw z zakresu administracji publicznej. 

Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja na posiedzeniu  

w dniu 29 maja 2014 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie  uchylenia 

uchwały nr XL/408/13 z dnia 31.01.2013 r. w sprawie upoważnienia Zarządu ZUK do załatwiania 

indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej. 

Mieczysław Kamiński – mówi, że w momencie, kiedy uchwalaliśmy tzw. uchwały śmieciowe, radny stał 

na stanowisku, że to właśnie gmina powinna być organem, który zbiera deklaracje                                                

i nalicza wysokość opłat za gospodarkę odpadami.  Scedowanie tego na spółkę mijało się                         

z celem. Pomimo tego nasza Rada Miejska i nasza Pani Burmistrz próbowała przeforsować to 

rozwiązanie i powstał galimatias na terenie naszej gminy. Jedni składali deklaracje w ZUK-u, inni w 

gminie. Radny jest zdania, że gmina nie była gotowa do prawidłowej gospodarki odpadami, ponieważ o 

tym, że jest zmiana ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach wiedzieliśmy kilka miesięcy 

wcześniej i można było zatrudnić i przeszkolić w gminie kompetentnych pracowników, którzy zajmowaliby 

się tymi czynnościami.  

Teraz Wojewoda uchylił nam część uchwały, została atrapa uchwały w postaci niektórych punktów, 

koncepcja Pani Burmistrz się zmieniła i w tej chwili urząd bezpośrednio będzie zajmował się deklaracjami i 

ustalaniem wysokości opłat i jest to prawidłowe działanie. 

Mówi, że na podstawie tej uchwały spółka miała upoważnienie od Pani Burmistrz. Pyta więc, czy to 

cofnięcie upoważnienia już nastąpiło? Pyta, kto będzie rozwiązywał te tematy w okresie przejściowym?    
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Burmistrz – mówi, że nadal mogłaby funkcjonować ta uchwała w części. Trybunał Europejski 

zakwestionował nasze prawo i będzie nasz rząd miał dwa lata dostosowania tego prawa do nowych 

wytycznych. My działaliśmy zgodnie z prawem.   

Upoważnienie zostanie cofnięte wówczas, kiedy uchwała ta ukaże się w dzienniku urzędowym po upływie 
14 dni. 
  
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 13 radnych, w głosowaniu jawnym, 13 głosami za, jednogłośnie  podjęła:  
 

Uchwałę Nr LXV/581/14 
w sprawie uchylenia uchwały nr XL/408/13 z dnia 31.01.2013 r. w sprawie upoważnienia Zarządu 

ZUK do załatwiania   indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej; 

   - stanowiący załącznik nr 14 

 

14/  Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie gminy Bystrzyca Kłodzka. 

Jan Pięta – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy  - poinformował, że Komisja 

na posiedzeniu  w dniu 26 maja 2014 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w 

sprawie  regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Bystrzyca Kłodzka. 

Mieczysław Kamiński – mówi, że grupa radnych zaskarżyła tę uchwałę do Wojewody, gdyż chodziło aby 

nie było dyskryminacji, że w zabudowie wielorodzinnej, gdzie jest powyżej 4 wyodrębnionych lokali nie 

można było zakładać kompostownika. Radny obawia się, że Wojewoda może uchylić nam ten zapis 

ponieważ jest to taka segregacja mieszkańców i nierówne traktowanie na miasto i wieś. Na terenie miasta 

w zabudowie wielorodzinnej nie ma odpowiednich warunków jeśli chodzi o wielkość działki do zakładania 

kompostowników.   

Proponuje aby punkt 6 tj. „limit ilości lokali o których mowa w paragrafie 3 ustęp 3  pkt 3 nie obowiązuje 
poza obszarem miasta” był zawarty w punkcie 1.  
Burmistrz – odpowiedziała, że nie ma tu znaczenia, czy jest wpisany w paragrafie 3 czy 6. Mówi, że 
dokumentów nie czyta się do połowy treści. „Nieprawdą jest, że zaskarżyliście Państwo te uchwały do 
Wojewody, jedynie napisaliście protest.” Dodała, że słucha głosu innych i jeśli są zasadne uwagi czy 
postulaty to należy z nich korzystać. Mówi, że nie jest alfą i omegą.   
Marian Adamów – mówi, że ustawa nie zabrania aby w regulaminie wskazać jak wygląda prawdziwy 
kompostownik.  
Burmistrz – oświadczyła, że nie można zamieszczać zapisów ustawy w prawie lokalnym. Objaśnienia 
dotyczące informacji odnośnie segregacji i jakie wymogi powinny spełniać kompostowniki zostały 
przekazane sołtysom na naradzie oraz opublikowane w Biuletynie. 
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie  podjęła:  
 

Uchwałę Nr LXV/582/14 
w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Bystrzyca Kłodzka 

   - stanowiący załącznik nr 15 

 

15/  Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie wyborów uzupełniających do 

zarządu Osiedla nr 2. 

Jan Pięta – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy  - poinformował, że Komisja 

na posiedzeniu  w dniu 26 maja 2014 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w 

sprawie  wyborów uzupełniających do zarządu Osiedla nr 2. 

Burmistrz - dodała, że termin wyborów został ustalony na dzień 2 lipca 2014 r. na godz. 17.00 

  



8 

 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie  podjęła:  
 

 
Uchwałę Nr LXV/583/14 

w sprawie wyborów uzupełniających do zarządu Osiedla nr 2 

 

   - stanowiący załącznik nr 16 

Mieczysław Kamiński zgłosił wniosek o przerwę w obradach. 

Rada w obecności 15 radnych, 15 głosami za jednogłośnie wniosek przyjęła. 

Przewodniczący Rady ogłosił 5 min przerwy. 

 

16/  Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części obszaru wsi Międzygórze. 

Jan Pięta – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy  - poinformował, że Komisja 

na posiedzeniu  w dniu 26 maja 2014 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w 

sprawie  przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części 

obszaru wsi Międzygórze. 

 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie  podjęła:  
 

Uchwałę Nr LXV/584/14 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla części obszaru wsi Międzygórze 

   - stanowiący załącznik nr 17 

 
17/  Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 

LVI/497/13 z dnia 31.10.2013 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego we wsi Międzygórze. 

Jan Pięta – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy  - poinformował, że Komisja 

na posiedzeniu  w dniu 26 maja 2014 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej                      

w sprawie  zmiany uchwały nr LVI/497/13 z dnia 31.10.2013 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego   

planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego we wsi Międzygórze. 

 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie  podjęła:  
 

Uchwałę Nr LXV/585/14 
w sprawie zmiany uchwały nr LVI/497/13 z dnia 31.10.2013 r. w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego we 

wsi Międzygórze; 

   - stanowiący załącznik nr 18 

 
18/  Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części obszaru uzdrowiska 

Długopole Zdrój; 

Jan Pięta – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy  - poinformował, że Komisja 

na posiedzeniu  w dniu 26 maja 2014 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej                        
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w sprawie  zmiany uchwały nr LVI/497/13 z dnia 31.10.2013 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części obszaru uzdrowiska Długopole Zdrój. 

Mieczysław Kamiński – pyta, jakie koszty poniosła gmina realizując tą uchwałę w sprawie przystąpienia 

do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części obszaru uzdrowiska 

Długopole Zdrój. 

Burmistrz – mówi, że jeśli nie jest przedstawiony plan zagospodarowania to nie ma kosztów. Na kolejne 

posiedzenie przedstawi szczegółową informację.  

Mieczysław Kamiński – mówi, że uchwała jest niezbędna gdyż miejscowości uzdrowiskowe muszą mieć 

plan zagospodarowania przestrzennego.   

 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie  podjęła:  
 

Uchwałę Nr LXV/586/14 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla części obszaru uzdrowiska Długopole Zdrój 

   - stanowiący załącznik nr 19 

 
19/  Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za 
świadczenia dodatkowe przedszkoli publicznych. 
Władysława Płoch – Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  - poinformował, że Komisja na 
posiedzeniu  w dniu 29 maja 2014 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie  
ustalenia wysokości opłat za świadczenia dodatkowe przedszkoli publicznych. 
Mieczysław Kamiński – pyta, czy prawdą jest, że sporo dzieci nie znajdzie miejsca                                          

w przedszkolu?   

Burmistrz – mówi, że jest to nieprawda. Spora część rodziców odwiedza poradnię psychologiczno – 
pedagogiczną w sprawie 6-cio latków, które miałyby pójść do I klasy. Z tego też względu tworzymy oddział 
zerówkowy przy szkole nr 1 a to oznacza, że dzieci nie trafią do przedszkola i będzie o tyle miejsc 
dodatkowych. Te same dzieci są zgłoszone w przedszkolu przy ulicy Mickiewicza jak i również będą w 
zerówce przy szkole podstawowej nr 1.  
Pod koniec miesiąca września będziemy mogli powiedzieć, czy rzeczywiście zabrakło nam miejsc                    
w przedszkolu. 
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie  podjęła:  
 

Uchwałę Nr LXV/587/14 
w sprawie ustalenia wysokości opłat za świadczenia dodatkowe przedszkoli publicznych 

   - stanowiący załącznik nr 20 

 
20/  Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie  zmiany uchwały                  
w sprawie utworzenia gminnej instytucji kultury – Muzeum Filumenistycznego. 
Władysława Płoch – Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  - poinformował, że Komisja na 
posiedzeniu  w dniu 29 maja 2014 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie 
zmiany uchwały w sprawie utworzenia gminnej instytucji kultury – Muzeum Filumenistycznego. 
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie  podjęła:  
 

Uchwałę Nr LXV/588/14 
w sprawie zmiany uchwały w sprawie utworzenia gminnej instytucji kultury – Muzeum 

Filumenistycznego 
   - stanowiący załącznik nr 21 
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21/  Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie zamiaru utworzenia 
Państwowej Szkoły Muzycznej II stopnia w Bystrzycy Kłodzkiej i w  Kłodzku. 
  
Władysława Płoch – Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  - poinformował, że Komisja na 
posiedzeniu  w dniu 29 maja 2014 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w zamiaru 
utworzenia Państwowej Szkoły Muzycznej II stopnia w Bystrzycy Kłodzkiej                                                           
i w  Kłodzku. 
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie  podjęła:  
 

Uchwałę Nr LXV/589/14 
w sprawie zamiaru utworzenia Państwowej Szkoły Muzycznej II stopnia w Bystrzycy Kłodzkiej  

i w  Kłodzku 
   - stanowiący załącznik nr 22 

 

22/  Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie przystąpienia gminy 
Bystrzyca Kł. do stowarzyszenia „Kłodzka Wstęga Sudetów – Lok. Grupa Działania”. 
Jan Pięta – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy  - poinformował, że Komisja 
na posiedzeniu  w dniu 26 maja 2014 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w 
sprawie przystąpienia gminy Bystrzyca Kł. do stowarzyszenia „Kłodzka Wstęga Sudetów – Lok. Grupa 
Działania”. 
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie  podjęła:  
 

Uchwałę Nr LXV/590/14 
w sprawie przystąpienia gminy Bystrzyca Kłodzka do stowarzyszenia „Kłodzka Wstęga Sudetów – 

Lokalna Grupa Działania” 
   - stanowiący załącznik nr 23 

 
Ad. 4. Funkcjonowanie instytucji kultury w gminie (MGOK, Muzeum Filumenistyczne, Biblioteka 
Publiczna). 
Przewodniczący Rady poinformował, że Rada wnikliwie zapoznała się z informacją dotyczącą   
funkcjonowania instytucji kultury w gminie. 
Władysława Płoch – Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu - poinformowała, że Komisja na 
posiedzeniu  w dniu 29 maja 2014 r. przyjęła informację dotyczącą funkcjonowania instytucji kultury                     
w gminie MGOK, Muzeum Filumenistyczne i Biblioteka Publiczna (11 za, jednogłośnie). 
Andrzej Wziątek -  mówi, że zawsze bronił Muzeum Filumenistyczne ale teraz parę słów krytycznych się 
przyda. „Skoro funkcjonowanie - to takie funkcjonowanie aby Muzeum służyło ludziom. Dyrektor jest na 
etacie i pełni zaszczytną funkcję ale patrząc Panu prosto w oczy chciałbym powiedzieć, że skoro się Pan 
umawia, że robimy wspólnie wystawę, skoro umawiamy się, że będzie w określonym czasie, że podobnie 
jak na inne wystawy zrobi Pan zaproszenia i wręczymy je radnym – to należy dotrzymać słowa 
ustaleniom. Skoro mówimy, że będzie to na stronie internetowej to powinno się tych słów dotrzymywać. 
Narobiłem się i napracowałem trochę… nie musiał Pan tej mojej propozycji przyjąć i nie byłoby sprawy. 
Ale skoro umowa była słowna i entuzjazm wręcz, że taka wystawa z okazji kanonizacji Jana Pawła II się 
może ukazać w Bystrzycy Kłodzkiej – bo okazja była szczególna – to mam żal i nie boję się tego 
powiedzieć. Powtarzam jeszcze raz. Muzeum to nie jest prywatna placówka Pana Dyrektora czy 
pracowników czy jednego czy drugiego burmistrza i tyle. Bardzo bym prosił na koniec aby w przyszłości 
jeśli będą między nami takie rozmowy prowadzone abyśmy się wzajemnie szanowali. To wszystko. 
Dziękuję. 
Tomasz Nowicki - Dyrektor Muzeum Filumenistycznego – „z szacunku, który wyniosłem od moich 
rodziców staram się w życiu zawsze postępować tak aby szanować wszystkie osoby z którymi się 
spotykam. Chyba zacznę bardziej wczytywać się w przysłowia ludowe i nadgorliwość jest gorsza od 
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faszyzmu jak się okazuje i dobrymi chęciami jest piekło wybrukowane. Ponieważ mieliśmy plan wystaw               
to zawsze staram się tego planu trzymać. Zdarzają nam się zamiany wystaw, które wynikają z bardzo 
różnych okoliczności i rzadko zdarza nam się tak aby pomiędzy wystawy dodawać kolejną wystawę, 
zwłaszcza, gdy jesteśmy bardzo mocno obłożeni pracą. W związku z faktem, iż ja podchodzę do osoby 
Św. Jana Pawła II jako do Wielkiego Polaka, wspólnie z koleżankami zdecydowaliśmy się, aby w trybie 
nadzwyczajnym i pilnym przygotować tę wystawę. Nie było to dla nas łatwe, ponieważ tak jak 
powiedziałem jesteśmy bardzo obłożeni pracą; przygotowujemy harmonogramy do Ministra, realizujemy 3 
projekty i uwierzcie mi Państwo, że to jest bardzo dużo pracy. W związku z tym, dorzucenie do czynności 
dodatkowej wystawy stanowiło wyzwanie. Na miarę naszych możliwości zrobiliśmy wszystko co było 
można, żeby ta wystawa zaistniała, promowała wybitnego Polaka i została zaprezentowana godnie.   Nie 
umawialiśmy się na żaden wernisaż ze względu na to, że było to w trybie wyjątkowym, szybkim i rzadko 
zdarzającym się. Wydaje mi się, że zarówno moje koleżanki jak i ja dopełniliśmy wszystkiego aby ta 
wystawa była godnie zaprezentowana w naszym Muzeum. Jeśli to zostało odebrane inaczej… to ja 
jestem tylko człowiekiem i tyle z mojej strony”.    
Andrzej Wziątek – mówi, że „dostał Pan gotową wystawę na którą ja się napracowałem /80 kart – 
gotowiec/, mówione było o zaproszeniach dla radnych. Powtarzam, nie robię z tego tragedii, jest trochę 
żalu a tak przy okazji jaki był odzew czy odwet tej wystawy, czy dużo osób ją oglądało?” 
Tomasz Nowicki - Dyrektor Muzeum Filumenistycznego – oglądają wystawę wszyscy, którzy przychodzą 
do Muzeum, w tym młodzież szkolna, która ostatnio często nas odwiedza. Odzew był bardzo pozytywny.   
Burmistrz – odbiera tę dyskusję w ten sposób, że Pan Dyrektor - pomijając ten cały harmonogram i plan, 
chciał dobrze a tu zupełnie zostało odebrane inaczej.   
Andrzej Wziątek – pyta, dlaczego więc w sprawozdaniu, które analizowaliśmy na komisji były wykazy 
wszystkich wystaw Muzeum z 2013 r. i 2014 z rewelacyjną wystawą „Armenia na rozdrożach świata” a               
w dwóch zdaniach nie napisano, że była wystawa poświęcona Janowi Pawłowi II. Pyta, czy to tak trudno? 
Tomasz Nowicki - Dyrektor Muzeum Filumenistycznego – odpowiedział, że wykorzystano materiał 
wcześniej przygotowany do Kuriera – Biuletynu. Dodał, że to absolutnie żadna zła wola.  
  
W związku z tym, że nie było więcej pytań oraz uwag do przedłożonych sprawozdań, Przewodniczący 
stwierdził, że Rada zapoznała się i przyjęła ww. informację. 
 
Ad. 5. Zatwierdzenie protokołu z sesji  Rady Miejskiej.   
Przewodniczący Rady  poinformował, że protokół z LXV sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu                   
30 maja 2014 r. jest do wglądu w Biurze Rady.  
Mieczysław Kamiński poinformował, że w protokole są zawarte uwagi Pani Vice Burmistrz jeśli chodzi o 
język polski i cytowane są dwukrotnie te same cytaty co były i powinny brzmieć następująco. Nie może 
być tak, że jedną wypowiedz cytujemy dosłownie z kropkami i przecinkami a inne cenzurujemy i piszemy 
tylko sens wypowiedzi. W tym protokole wypowiedź Zastępcy Burmistrza jest na całej stronie, każdy 
wyraz, każde zdanie. Wypowiedź Mieczysława Kamińskiego też proszę pisać każdy wyraz, każde zdanie. 
Jeśli jest wypowiedź Andrzeja Wziątka to też proszę cytować każdy wyraz, każde zdanie. Ranga radnego 
jest wyższa niż ranga Vice Burmistrza bo radny jest wybrany przez mieszkańców.  Vice Burmistrz jest 
tylko i wyłącznie urzędnikiem i nie powinien w tej sprawie zabierać głosu. 
Mówi, że imię i nazwisko radnego Mieczysława Kamińskiego nie zostało wytłuszczone w protokole a Pani 
Vice Burmistrz tak. 
Andrzej Wziątek – mówi, że wypowiedzi radnego Wziątka cytowane są co drugie zdanie. Ponadto nie ma 
takiego słowa jak „depresjonować”. Proponuje poprawić tą literówkę.  
Burmistrz – odpowiedziała, że przykro słuchać, że są równi i równiejsi, bo radny to jest ktoś a urzędnik 
jest do niczego. Gratuluje takiego rozumowania. Oznajmiła, że bez względu na to jakie funkcje 
zajmujemy, wszyscy jesteśmy ludźmi i mamy takie same prawa. 
 
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 za, przy 1 wstrzymującym się przyjęła protokół z 
LXV sesji Rady Miejskiej w  Bystrzycy Kłodzkiej z dn. 29 kwietnia 2014 r. 
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 za, przy 1 wstrzymującym się przyjęła protokół z 
LXIV sesji Rady Miejskiej w  Bystrzycy Kłodzkiej z dn. 23 kwietnia 2014 r. 
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Ad. 6. Informacje Burmistrza.  

Burmistrz podziękowała wszystkim, którzy brali udział w obchodach Św. Floriana, w szczególności 
osobom, które organizowały tą uroczystość.  Poinformowała, że w dniach odbyło się: 
1/ 06.05.2014 – uroczyste wręczenie awansu oficerskiego dla p. Jerzego Adamowa; 
    - posiedzenie Powiatowego Zarządu Straży Pożarnej; 
2/ 07.05.2014 – kontrola z warszawskiej Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa w sprawie  
    remontu WDK w Wilkanowie; 
3/ 08.05.2014 – obchody Ogólnopolskich Dni Bibliotekarzy w tym otwarcie siedziby biblioteki po  
    modernizacji; 
4/ 10.05.2014 – uroczyste powiatowe obchody Dnia Strażaka w Kłodzku; 
    - obchody jubileuszu 50 – lecia pożycia małżeńskiego w Urzędzie Stanu Cywilnego w Bystrzycy  
    Kłodzkiej; 
5/ 12.05.2014 – wizyta w Dolnośląskim Urzędzie Pracy w sprawie wygranego wniosku w Ministerstwie  
    Pracy i Polityki dotyczącym aktywnych form pomocy, które odbędą się w Bystrzycy Kłodzkiej w  
    dniach 26 i 27 czerwca br.  
    – spotkanie z  Marszałkiem i Wojewodą w sprawie organizacji targów aktywnych form pomocy; 
6/ 19.05.2014 – gościliśmy Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego Pana Bogdana Zdrojewskiego  
    oraz Panią Barbarę Nowak – Obelindę – Konserwator Zabytków; wręczenie tytułów Honorowych  
    Obywateli Bystrzycy Kłodzkiej; 
7/ 23.05.2014 – wizyta przedstawicieli sejmowych Komisji Gospodarki Narodowej oraz Komisji Ochrony  
    Środowiska – tematem debaty była gospodarka leśna i odbyte przetargi w sprawie wywpzu drewna z  
    lasu; 
8/ 25.05.2014 – ogólnopolskie młodzieżowe mistrzostwa Taekwon-do; jubileusz 30-lecia Taekwo-do na   
    naszym terenie; 
9/ 26.05.2014 – wizyta Rzecznika Praw Dziecka. W ten uroczysty dzień, dzieci spędzały czas rozrywki  
    przy hotelu Abis; 
10/ 29.05.2014 – udział w sesji Rady Powiatu Kłodzkiego na której podejmowana była uchwała o  
    zamiarze utworzenia Szkoły Muzycznej II stopnia w Kłodzku i w Bystrzycy Kłodzkiej.    
Mieczysław Kamiński – pyta, dlaczego radni nie otrzymali pełnej informacji na piśmie jak dotychczas 
było to czynione. Radni mogli spokojnie przeanalizować harmonogram pracy Burmistrza i zadawać 
pytania. 
Burmistrz – odpowiedziała, że tak zdarzyło się to po raz drugi niestety, ale z powodu licznych 
obowiązków, sprawozdanie z pracy przedstawiła ustnie. Dodała, że nigdzie nie jest napisane, że 
harmonogram działań Burmistrza ma być na piśmie. 
 
Ad. 7. Zapytania radnych. 

Marian Adamów – mówi, że na spotkaniu w Wilkanowie dowiedział się o terminie i miejscu Dożynek. Pyta, 
czy jest to już ostateczna decyzja, że odbędą się one w Bystrzycy? 
Burmistrz – odpowiedziała, że tak. 
Mieczysław Kamiński – odczucia w szczególności mieszkańców wsi są takie, że powinny odbyć się na 
wsi. Powinna być rywalizacja pomiędzy poszczególnymi wsiami, sołectwami jak było kiedyś. Zdanie 
radnego jest takie, że taka impreza na terenie Bystrzycy jest typowo rozrywkowa a dożynki mają jeszcze 
swój sens inny – podziękowanie za trud i pracę rolnika. Mówi, że w kwestii terminu aby nie było tak, że 
jeszcze trwają zbiory a już dożynki organizujemy. 
Burmistrz – pyta, czy w mieście nie można podziękować rolnikowi za jego trud? Jesteśmy gminą miejsko 
– wiejską i wszyscy wiemy, że w mniejszych miejscowościach jeśli chodzi o logistykę ciężko jest jeśli 
chodzi o zapewnienie miejsca czy organizację takich uroczystości. W Bystrzycy Kłodzkiej od 1987 roku 
zdarzyły się dwa razy dożynki gminne. Udział mieszkańców na terenie miasta jest znacznie większy. 
Przypomniała wszystkim, że na terenie miasta mieszka kilkuset rolników i w granicach miasta także mamy 
tereny rolne.  
Jan Szkwarek – mówi, że święto plonów to jedno jedyne w roku i powinno się ono odbyć na wsi.  
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  Ad. 8.  Informacja Przewodniczącego Rady. 

Przewodniczący Rady poinformował, że do Biura Rady wpłynęły pisma: 
- od Parlamentarzystów życzenia z okazji dnia samorządowca; 
- od Liceum Ogólnokształcącego do udziału w honorowym komitecie na rzecz ufundowania sztandaru  
  dla I Liceum Ogólnokształcącego im. Powstańców Śląskich w Bystrzycy Kłodzkiej; 
- w sprawie zmiany lokalizacji przystanku PKS wraz z wiatą przystankową na Placu Szpitalnym; 
- od Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego w sprawie przydzielenia dotacji 200 tys. zł na system  
  fortyfikacji średniowiecznych w Bystrzycy Kłodzkiej; 
- od Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego w sprawie przydzielenia dotacji 350 tys. zł na Parafię  
  w Wójtowicach; 
- od Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego w sprawie przydzielenia dotacji 400 tys. zł na Pałac  
  w Gorzanowie; 
- pismo z PSE w sprawie projektu uchwały w sprawie utrzymania czystości i porządku na terenie gminy 
- z Sądu Rejonowego w Kłodzku w sprawie wyroku Pani Grażyny Wdowiak; 
- od Dyrektora ZDP w sprawie remontu drogi Starkówek – Paszków; 
- od Państwa Bezrucz w sprawie zadłużenia i remontu lokalu. 
- od Starostwa Powiatowego w sprawie Wieloletniego Planu Inwestycyjnego na lata 2014 - 2020 
- od p. Świrskiego skarga na nieprzestrzeganie zasad w sprawie nie przekazania kluczy; 
- apel Bystrzyckiego Stowarzyszenia Niepełnosprawnych w sprawie udziału grupy radnych w imprezie  
  integracyjnej organizowanej dla dzieci niepełnosprawnych w dniu 13 kwietnia 2014 r. w Porębie. 
 
Małgorzata Bielak – Przedstawiciel Bystrzyckiego Stowarzyszenia Niepełnosprawnych - serdecznie 
powitała wszystkich obecnych i poinformowała, że stowarzyszenie działa na terenie gminy od 4 lat a od 
kilkunastu lat jako grupa nieformalna wspierająca rodziny z niepełnosprawnością. Mówi, że nie ważna jest 
tu polityka ani z prawej ani z lewej strony. „W naszej organizacji jest trzydzieścioro dzieci, do tego 
wspieramy dzieci z niepełnosprawnością  działające przy kościele w Bystrzycy Kłodzkiej. Docieramy 
jeszcze do nowych dzieci, które są zamknięte w swoich domach, tak więc jest nas w Bystrzycy bardzo 
dużo. Przyszliśmy tu z delegacją rodziców naszych dzieci, aby zapytać radnych naszego miasta: 
Pana Mieczysława Kamińskiego 
Pana Dariusza Krzemińskiego 
Pana Jerzego Klajna 
Pana Andrzeja Wziątka 
Pana Jana Szkwarka 
Pana Mariana Adamowa 
dlaczego upokorzono i zdyskryminowano wiele bystrzyckich dzieci, nie zapraszając ich do udziału                      
w ognisku integracyjnym, sponsorowanym przez Was – a zaproszono np. dzieci z Kłodzka. Za mało 
mieliście Panowie kiełbasy dla nas? Oczywiście wszystkie dzieci nasze są, te z Kłodzka także lecz one 
mają swoich radnych a Panowie to powinni naszej społeczności pomagać, naszym dzieciom i wspierać 
nie tylko wybraną grupę ale wszystkie dzieci, które są najsłabsze i oczekują naszej pomocy. Co nasze 
dzieci zawiniły, że jesteście dla nich obojętni i ich ignorujecie? Dlaczego przez 3,5 roku Panowie nic nie 
robili w kierunku niepełnosprawnych, nie próbowaliście z nami rozmawiać, spotkać się, zapytać się jakie 
są nasze potrzeby, jak nam się żyje w Bystrzycy jak Wy rządzicie? Czy to jest zbieg okoliczności, że 
właśnie w tym roku wyborczym zorganizowaliście coś takiego dla tej grupy? Pół roku temu otrzymaliśmy 
lokal na świetlicę integracyjną i nikt z radnych nie zapytał, jak nam pomóc w remoncie, czy my damy radę, 
czy podołamy zadaniu, choćby rozmowa z nami to byłoby już coś. To za sprawą Pani Burmistrz i Pani 
Grażyny Wachowskiej-Szuby Artur Chamski przekazał nam swoją nagrodę. To Pani Burmistrz jest z nami 
przez ponad 7 lat i wydaje nam się, że Panowie, którzy są przeciwni Pani Burmistrz obrazili się również na 
nas. Tak my to właśnie odbieramy. To, że w roku wyborczym zaczynacie się otaczać niepełnosprawnymi 
jest dla nas haniebne. Poprawiacie sobie wizerunek i nabijacie sobie punkty przed wyborcami. My rodzice 
protestujemy przeciwko wykorzystywaniu niepełnosprawności do celów politycznych. Pracujcie na rzecz 
niepełnosprawnych przez całą kadencję a nie tylko w ostatnim roku wyborczym”.  
Mieczysław Kamiński – sama ta impreza świadczy o manipulacji faktami. Jak to się dzieje, że w jednym 
momencie, w jednej sekundzie jest czytane pismo i pojawiacie się Państwo, pojawia się telewizja. To jest 
właśnie kampania wyborcza Pani Renaty Surmy, kompromitująca i skandaliczna. Jeśli grupa radnych 
chciała pomóc dzieciom niepełnosprawnym a nie jest w stanie pomóc wszystkim to powinniśmy otrzymać 
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podziękowania i powinniście się wszyscy z tego cieszyć. Żaden radny nie ma obowiązku pomagać 
wszystkim niepełnosprawnym.  To jest skandal i manipulacja wyborcza. Radny mówi, że pomaga wielu 
ludziom, podobnie jak radni siedzący obok. Powtarza, że to jest manipulacja środkami masowego 
przekazu i organizacjami, które zajmują się niepełnosprawnymi. Panie przybyłe na dzisiejszą sesją 
deprecjonują radnych i innych mieszkańców gminy.    
Marian Adamów-  stwierdził stanowczo, że został przed chwilą obrażony. Cztery lata temu na tej sali 
padła decyzja o podwyższeniu diet dla radnych. Jako jedyny zadeklarował, że te 400 złotych będzie co 
miesiąc przekazywał na stowarzyszenie Rozwoju wsi Wilkanów. Mówi, że może pozwać do sądu bo to 
jest zarzut i obraza. Ponadto znacznie wiele środków przekazuje poprzez czyny społeczne.        
Piotr Budnik – zwraca się do radnego Mieczysława Kamińskiego mówiąc, że radny zapomniał 
okoliczności jak była mowa na tej sali o podwyżkach na śmieci i też się pojawił redaktor gazety kłodzkiej i 
potem opisał Pana Budnika jako „tłumik”. 
Dariusz Krzemiński – radny poczuł się urażony gdyż lata wstecz oddał 1% podatku dla organizacji 
niepełnosprawnych. Na organizowanych imprezach kupował napoje i słodycze. Mówi, że kto się zwróci o 
pomoc to ile może to pomoże. Nie było tak aby odmówił komuś. 
Paweł Błachwowicz – mówi, że zawsze wchodzi do tej sali z szacunkiem a dziś usłyszał piękne słowa od 
radnego Mieczysława Kamińskiego: „szanujmy się” i „szanuje się mandatu radnego”. Poinformował, że 
sami radni doprowadzają do tego, że ludzie nie szanują  mandatu radnego. Z dwoma radnymi osobiście 
współpracuje – Panem Adamowem i Panem Klajnem. Pan Klajn bardzo dużo pomagał naszej szkole, Pan 
Adamów zawsze sportowo nas wspierał i zawsze to doceniamy. Tym bardziej ubolewa, że nazwiska tych 
dwóch Panów w tym materiale opublikowanym na forum bystrzyckim i w telewizji kłodzkiej padły, gdyż 
uważa, że Panów tych było stać na coś więcej. Wie jak bardzo pomagają ludziom, nie tylko tym 
niepełnosprawnym. Pan Klajn często przychodzi i wspiera nas i indywidualne osoby. Mówi, że należy 
uderzyć się w pierś i powiedzieć, że to była to akcja typowo marketingowa. Ubolewa, że część radnych 
podpisała się pod tym artykułem tylko dlatego, że siedzi po jednej stronie stołu a nie po drugiej. To nie 
chodzi o ty abyśmy sobie wyliczali, kto kiedy i w jaki sposób tylko o to, że dzieci niepełnosprawne w 
naszym okręgu zostały zapomniane. Opublikowane zdjęcia na forum Bystrzycy Kłodzkiej wskazują ile i 
jakie były dzieci na imprezie. Z czystym sumieniem, grupa radnych powinna przeprosić te matki, które 
przybyły tu i siedzą. Dodał, że Pani Burmistrz nie ma z tym nic wspólnego 
Mieczysław Kamiński – zwraca się do przedmówcy mówiąc, że nie ma prawa tak mówić. To 
manipulacja.  
Paweł Błachowicz – mówi, że wymienił dwóch radnych, którzy współpracują na rzecz osób 
potrzebujących ale nie w kwestii niepełnosprawnych i podpisywanie się pod akcją dla niepełnosprawnych 
było „faux pas” z ich strony. Śledzi działania Rady i słucha różne rzeczy z różnych stron. Mówi, że 
krzywdzące jest to i boli, kiedy zapominają o nas i przypominają sobie o problemie w roku takim jak ten – 
wyborczym. „Mieszanie nas w kampanię Pani Burmistrz jest bardzo niestosowne”. 
„Jeśli publicznie mówicie, że jesteście radnymi Bystrzycy Kłodzkiej i organizujecie akcję dla dzieci 
niepełnosprawnych z Bystrzycy Kłodzkiej to należy poinformować te dzieci o tej akcji”.  
Jerzy Klajn – podziękował Prezesowi, że docenia pomoc jaką udziela dla różnych instytucji, jednakże  
poinformował, że to nie grupa radnych była inicjatorami, lecz zostali poproszeni przez właściciela 
pensjonatu w Porębie. Zasponsorownie skromnych prezentów i kiełbasę to się należało. Mówi, że nie 
pojechali tam w formie propagandy, że wybory się zbliżają. Czuje się obrażony przez Panią Bielak bo 
wielokrotnie pomagał. Pyta - „kiedy było tak, że Pani przyszła a ja odmówiłem pomocy?”   
Małgorzata Bielak – odpowiedziała, że w roku 2011 było organizowane ognisko i niestety radny odmówił, 
tłumacząc się, że się maszyna do kiełbasy zepsuła.  
Jerzy Klajn – mówi, że tak widocznie było i to nie było złośliwe i celowe.  
Paweł Błachowicz – jeśli radny sponsoruje imprezę to pyta czy nie ma wpływu na grupę docelową, którą 
sponsoruje? 
Jerzy Klajn – odpowiedział, że nie. „Własnym samochodem wiozłem dzieci i przywoziłem.” 
Paweł Błachowicz – jest zdania, że skoro grupa radnych sponsoruje akcję dla niepełnosprawnych to 
powinna zasugerować organizatorom możliwość udziału naszych dzieci w tej akcji. Wówczas wszystkie 
dzieci potraktowane byłyby równo, a nie na te lepsze lub gorsze.  
Jerzy Klajn – poinformował, że to było I stadium tej imprezy i należy spodziewać się kolejnych.  
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Paweł Błachowicz – z ukazanych informacji na forum bystrzyckim i audycji jednoznacznie wynikało, że  
to była impreza integracyjna organizowana dla dzieci niepełnosprawnych z Bystrzycy Kłodzkiej.  Pyta kto 
więc wybierał dzieci jakie mają uczestniczyć w imprezie? 
Jerzy Klajn – odpowiedział, że każdy uczestnik wybierał kilkoro dzieci do uczestniczenia w imprezie.  
Paweł Błachowicz – oznajmił, że „jako osoby prywatne to sponsorujcie sobie komu chcecie, ale 
występując jako radni Bystrzycy Kłodzkiej dbajcie o to aby interesy naszych dzieci były zabezpieczone”. 
Mówi, że 6 radnych z Bystrzycy Kłodzkiej podpisuje się pod imprezą dla dzieci niepełnosprawnych,                     
w której udział wzięło troje dzieci z Bystrzycy Kłodzkiej. Pyta, jak można podpisywać się pod hasłem 
imprezy integracyjnej dla dzieci niepełnosprawnych z Bystrzycy Kłodzkiej?. 
Jerzy Klajn – na następnej sesji przedstawi informację kto był organizatorem, kto był zaproszony, kto 
sponsorował.  
Mieczysław Kamiński – to co się dziś dzieje to jest żenujące i normalny umysł nie może tego pojąć. Jeśli 
grupa radnych wzięła udział w imprezie charytatywnej dla dzieci niepełnosprawnych z naszej gminy i 
sąsiednich to Pan powinien nam podziękować. Nigdzie nie jest zapisane, ani w zapisach ustawowych ani 
moralnych, że my radni musimy wszystkim pomagać. Każdy radny pomaga na swój sposób i jak może. 
„Radny Kamiński pomaga mieszkańcom Bystrzycy Kłodzkiej i rozwiązuję ich problemy życiowe i takich 
osób są setki. To jest moja forma współpracy i działania. Mam bezpośredni kontakt z mieszkańcami, 
pomagam i udzielam informacji i jako radny wywiązuję się ze swoich obowiązków”. Natomiast ta 
dzisiejsza nagonka na tę grupę radnych to początek dziwnej i niesmacznej kampanii wyborczej. 
Podpuszczanie niepełnosprawnych na grupę radnych nie będę palcem wskazywał przez kogo. Tak się nie 
postępuje w polityce. Każdy ma prawo pomagać i my ludziom pomagamy w różnej formie natomiast Pan 
tu jest jako oskarżyciel publiczny bo skąd, dlaczego i po co się Pan tu znajduje. Współczuję Panu bo jest 
Pan tu wmanipulowany w pewne manewry bardzo nieładne.”   
Paweł Błachowicz – problem rozwija się nie o to, że byliście sponsorami tylko o to, że podpisujecie się 
pod tym, że jesteście sponsorami naszych dzieci niepełnosprawnych z Bystrzycy Kłodzkiej. Drugi problem 
polega na tym, że my otrzymujemy zaproszenia na posiedzenia rady i wiemy w którym punkcie są 
rozpatrywane sprawy różne i kiedy mieszkańcy mogą zabrać głos. Oczekuje od Pana Mieczysława 
Kamińskiego – radnego z wieloletnim stażem słowa „przepraszam, że nie zaprosiliśmy naszych dzieci”.     
W przeciwnym wypadku to jest uciekanie od tematu. Skoro 6 radnych pojechało to mogło wziąć po 4 
dzieci to dałoby ogółem udział 24 dzieci.  
Jerzy Klajn – mówi, że były dzieci z ulicy Przyjaciół, z Placu Wolności. „Osobiście je zawiozłem                          
i przywiozłem”. „Jeśli ja będę organizował taką imprezę to przyrzekłem, że dzieci z Bystrzycy Kłodzkiej też 
będą zaproszone”.  
Andrzej Wziątek – „nie byłem w tej Porębie, proszono mnie jedynie o wsparcie finansowe. Więc Pana 
przeliczniki, że 6 osób tam pojechało, które mogły po 4 osoby zabrać – już biorą w łeb choćby z tego 
względu. Nie było mnie tam fizycznie i na tych zdjęciach też mnie nie mogło być - widać, więc nie 
przedstawiałem się jako radny z Bystrzycy bo to jest niemożliwe. Czy ja będę pomagał dzieciom                       
z Bystrzycy czy z Kielc czy z Kołobrzegu… ważna jest idea pomocy. Czy ważniejsi są Ci, którzy 
prezentują się w telewizji jak dużo pomagają? A może nie zna Pan wszystkich, którzy pomagają? Jeszcze 
jedno – Pani powiedziała, że nikt z radnych nie pomógł w remoncie świetlicy… ale palcem i z błyskiem w 
oku wymieniła Pani tylko tą szóstkę. Pytam, kto Pani dał prawo obrażać radnych na tej sali, obojętnie 
których ? Czy Pani zna statut, regulamin…  - tu pretensja do Pana Przewodniczącego, że doprowadza do 
takich sytuacji. Można mnie linczować, można mnie obrażać  ale nie w trakcie sesji. W tej formie i w tym 
stylu nie rozmawia się  z partnerami. Skąd ta złość u Pani, kobiety zajmującej się pomocą dzieci 
niepełnosprawnych?  Czy rzeczywiście to jest przypadkowe spotkanie? Jestem zbulwersowany tym, co na 
tej sali się dzieje Panie Przewodniczący. Można mnie osobiście posądzać o różne rzeczy ale nie o złą 
wolę. Proszę mi podać przykład mojej złej woli. Nie można używać słów tak złośliwie, tak perfidnie – choć 
nie chcę takich słów używać ale z takim zawzięciem i złością mówić. Jak Pani nas traktuje, czy my 
jesteśmy smarkacze? Tak nie wolno, tak się spraw nie załatwia. Jeśli w dalszym ciągu chcecie Państwo 
załatwiać pomoc dla dzieci to życzę powodzenia.” 
Jan Szkwarek – mówi, że również czuje się obrażony tym, co powiedziała Pani Bielak, gdyż radny 
pomaga nie tylko dzieciom ale także i osobom starszym. Pomaga nie tylko dzieciom z Bystrzycy ale innym 
również. Na pewno na tej imprezie nie było 3-4 dzieci z Bystrzycy ale dużo więcej. „Zamiast nam 
podziękować to dzisiaj się nas atakuje…” 
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Dariusz Krzemiński – mówi, że dzieci są wykorzystywane do własnych celów. Radny osobiście pomaga 
pewnym osobom. Tuż za apteką jest plac zabaw na który radny zakupił trampolinę. Mówi, że dzieci 
biedne to tez niepełnosprawne i należy im pomagać.  Mówi,  że zakupił buty dla biednego dziecka, robi 
paczki ale nie może powiedzieć komu.   
Andrzej Wziątek – „jako nauczyciel pracowałem w Specjalnym Ośrodku Szkolno – Wychowawczym i 
wtedy spotkałem się z niepełnosprawnością różną, nie może taką krańcową i wtedy uzmysłowiłem sobie 
jedno: ja dorosły mężczyzna, mający dwoje małych dzieci jak to dobrze jak urodzi się dziecko zdrowe.      
Takie dzielenie kategorią, że tylko naszym bystrzyckim dzieciom należy pomagać… ważne jest aby 
pomagać w ogóle ile kto może.”  
Karina Salitra – mówi, że górę wzięły tutaj emocje. Patrząc zupełnie z boku na tą cała dyskusję, bardzo 
niefajny jest uśmiech Pana Mieczysława Kamińskiego, „bo jest Pan w obliczu matek, które nie mają 
zdrowych dzieci”. Mówi, że nasza szkoła pomału przekształca się w szkołę, która od września będzie 
miała oddziały integracyjne. Są dzieci niepełnosprawne z Bystrzycy.  
„Przyszła do mnie matka ucznia niepełnosprawnego z naszej wsi i pyta czy ja o tym organizowanym 
spotkaniu dla dzieci niepełnosprawnych wiedziałam? Co więc miałam tej matce odpowiedzieć? 
Przychodzi kolejna matka…” To, że pomagacie to bardzo dobrze, ale należało zadbać także o nasze 
dzieci niepełnosprawne. Proponuje aby tego typu spotkania z dziećmi organizować wspólnie.  
Burmistrz – mówi, że niezręczna jest sytuacja. Padły słowa, że to Burmistrz jest inicjatorem Państwa 
wystąpienia i jakiekolwiek tłumaczenia ze swojej strony nie spowodują, że część radnych uwierzy w to. 
Nie wie co zostało napisane w gazecie i powiedziane w audycji ale z pewnością jest jedno wielkie 
nieporozumienie. „Radni - powiedzieliście, że jest to impreza dla dzieci niepełnosprawnych z Bystrzycy 
Kłodzkiej natomiast przybyli Goście poczuli się dotknięci i urażeni bo mają dzieci niepełnosprawne i 
kosztem ich dzieci ta impreza się odbywa gdyż o żadnej imprezie nie wiedzieli. To, że grupa radnych była 
w Porębie i zasponsorowała imprezę, to jest bardzo szlachetne i wszyscy to popieramy i dziękujemy za to, 
natomiast niefortunne wypowiedzi i zapisy spowodowały takie niezrozumienie.  
Większość naszego społeczeństwa nie kontroluje tego co mówi i jak doprowadzamy do tego, że artykuły 
w prasie ranią ludzi. Apeluje o rozwagę aby zastanowić się najpierw co się chce powiedzieć, przekazać 
społeczeństwu. Czasami nie czyny ale słowa ranią bardziej. Na zakończenie dodała: „jeśli pomagamy to 
nie po to aby nam dziękować.”  
 
Ad. 9.  Sprawy różne i wolne wnioski. 

Matka dziecka niepełnosprawnego – zacytowała myśl: „jeśli chcesz być tam gdzie nigdy nie byłeś, 
musisz iść drogą, którą nigdy nie szedłeś, jeśli chcesz osiągnąć to czego nigdy nie miałeś, musisz robić to 
co jeszcze nigdy nie robiłeś” po czym odczytała apel o wsparcie, pomoc dzieląc się swoimi przeżyciami i 
refleksjami w wychowaniu niepełnosprawnego syna. 

  Mieczysław Kamiński – podsumował stanowisko w sprawie wystąpienia przedstawicieli osób 
niepełnosprawnych i dodał, że Przewodniczący Rady powinien zorganizować sesję poświęconą osobom 
niepełnosprawnym, otworzyć debatę w tym zakresie. Należy przychodzić na sesję i merytorycznie                          
i konstruktywnie rozmawiać a nie rozpoczynać od ataku. 

  Pyta, dlaczego Przewodniczący Rady czy Burmistrz nie podziękował radnym za pracę z okazji Dnia 
Samorządowca, który obchodziliśmy 27 maja br.   

  Burmistrz – poinformowała, że na zakończenie tej sesji były przygotowane dla Państwa podziękowania ale 
po takich słowach radnego nie będziemy powracać już do Dnia Samorządowca. Przykro jest słuchać takich 
słów od radnego - samorządowca ziemi bystrzyckiej od wielu, wielu lat. Dodała, że „ja też jestem 
samorządowcem od kilkudziesięciu lat”.   

 
  Ad. 10.  Zamknięcie obrad.    

Wobec wyczerpania porządku obrad – Przewodniczący podziękował sekretarzowi sesji za pełnienie 
obowiązku oraz radnym za czynny udział i zamknął obrady sześćdziesiątej piątej sesji Rady Miejskiej VI 
kadencji w Bystrzycy Kłodzkiej.  
 

 


